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Az ülés helye:   Művelődési ház 
  Úny, Kossuth L. u. 12. 
 
Az ülésen megjelentek: Pósfai József   polgármester 
  Podhorszki Attila  képviselő 
   
  Kovács Gyuláné   Körjegyző 
 
A lakosság részéről:  A mellékelt jelenléti ív szerint 4 fő 
     

   
Az ülést vezette: Pósfai József   polgármester 
 
 
Pósfai József polgármester: Köszönti a megjelenteket, majd megnyitja az ülést és megállapítja, 
hogy az ülés nem határozatképes, így határozat nem születhet. Az ülés vezetője elmondja, hogy 
nincs más javaslat a meghívó szerint napirendet javasolja: 
 

Napirend: 

1.) Állampolgári javaslatok, hozzászólások  
 Levezető elnök: Pósfai József polgármester 
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Pósfai József polgármester: Vitaindítónak szánva beszél két aktualitásról, a közös hivatal 
alakításának az állásáról és a kábeltv csatornakiosztásának a változásáról.  
Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény (Új Ötv.) előírásai 
szerint a 2.000 fő alatti településeknek közös önkormányzati hivatalt kell létrehozniuk járáshatáron 
belül úgy, hogy az meghaladja a 2.000 lakos egységet, vagy minimum hét településből álljon. Mivel 
Dág és Úny lakossága összesen ~1.600 fő, ezért egy harmadik település bevonása is szükséges. 
A közös önkormányzati hivatal létrehozását hivatalosan Úny község kezdeményezte a 
körjegyzőség Máriahalommal történő kibővítésével, Dág község gesztorságának a megtartásával, 
amit a két érintett település el is fogadott.  
2012. november 7-én volt az első egyeztető megbeszélés a három település polgármesterei és 
jegyzői között. Szóbeli megállapodás született arról, hogy a közös hivatal minimális létszáma 
jegyző, aljegyző plusz hat hivatalnok. Amennyiben az ide vonatkozó törvénytervezet elfogadásra 
kerül, akkor lehetőség lesz arra, hogy a jelenlegi két jegyző marad a jegyző és az aljegyző. Minden 
településen fog működni hivatal minden munkanapon, nagy valószínűséggel a jelenlegi személyi 
állománnyal. Felkérték a két jegyzőt a megállapodás-tervezet és a hivatali munkamegosztás 
kidolgozására, a jövedelemköltségek megtervezésére. Amikor ez elkészül akkor lesz a következő 
egyeztető megbeszélés. A közös megállapodás véglegesítését, illetve aláírását a költségvetési 
törvény ismeretében tervezik. 
A lakosság részéről többen megkeresték azzal az igénnyel, hogy a kábeltv műsorprogramjába 
tegyék bele az RTL II műsorát. Ez 2012. október 19-től működik is. Igaz az elején voltak kisebb 
fennakadások. Sajnos a csatorna továbbításának magas a díja (170 Ft/Fő/hó+ÁFA). A tulajdonos 
viszont tett egy 5+1 csatornás ajánlatot, minek következtében a már meglévő Film+, COOL és RTL 
II továbbítási díja közel a felébe kerülne. Az Új csatornák pedig a Prizma, a Sorozat+ és a F&H 
lesznek, német nyelvű kereskedelmi csatornákat leváltva, és mind a középső programcsomagba fog 
kerülni. Ennek ára a középső és a felső programcsomagnál 300 Ft előfizetői díjemelés. 
Megköszöni a figyelmet és kéri a jelenlévők hozzászólásait. 
 
Faragó Istvánné: Örül a tájékoztatónak, mert a honlapra feltett testületi jegyzőkönyvekben 
gyakran találkozik azzal a kifejezéssel, hogy a „csatolt anyag” szerint, ami viszont nincs csatolva. 
 
Pósfai József polgármester: Nem fogadja el a kritikát, mert a testületi jegyzőkönyveket maga 
állítja össze a honlaphoz, sőt a nyár közepéig maga tette is fel. Sok esetben egy jegyzőkönyv 80-100 
oldalas dokumentum éppen azért, mert a mellékleteket és az előterjesztéseket is tartalmazza. Olyan 
valóban van, hogy a jegyzőkönyvben az van, hogy ismerteti az XYZ számú ügyiratot, és az nem 
kerül a mellékletbe, mert esetleg személyiségi jogokat sértene, de nagyon kevés az ilyen. 
 
Faragó Istvánné: Olvasta az Únyi Újságban, hogy pályázik az Önkormányzat a művelődési ház 
udvarának a rendbetételére. Kérdezi, hogy mikorra készül el várhatóan? 
 
Pósfai József polgármester: A támogatási igényt e hét keddjén postázták. Az igényelt támogatás 
24.433.244 Ft. Ehhez az Önkormányzatnak az ÁFÁ-t kell, mint önerőt hozzátenni, aminek az 
összege ~6,6 millió Ft. Erre az idei évről tartalékolnak várhatóan 3,5 millió Ft-ot. Bízik benne, hogy 
a jövő évi költségvetésben is lesz még 3 millió Ft tartalék. 
A pályázatíró reményei szerint a jövő évben elkészülhet a beruházás. Ő az eddigi tapasztalatai 
alapján nem ilyen derülátó. 2013. második felére várja a támogatási igény elbírálását. Ha 
megkapják a támogatást, legjobb esetben is ősszel kerülhet sor a közbeszerzés meghirdetésére, 
2014. évi kivitelezéssel. 
 
Tóth Ferenc: Kérdezi, hogy szennyvízcsatornázásra nem pályázik-e az önkormányzat? Mikorra 
várható egy ilyen beruházás Únyon? 
 
Pósfai József polgármester: Utoljára kb. egy éve volt e témában pályázati kiírás, amit 
kezdeményezésére a Képviselőtestület tárgyalt is, de a 2011. októberi testületi ülésén úgy 
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határozott, hogy nem pályázik. Úgy gondolja, hogy ebben a választási ciklusban már nem lesz 
újabb pályázati lehetőség, minek következtében 2015-ig biztos nem épül csatorna, mert önerőből 
nem tudja az önkormányzat megvalósítani, mivel közel 500 milliós beruházásról van szó, ami 
ingatlanonként ~2 millió Ft-os költséget jelentene. 
A pályázat benyújtása mellett érvelt, így nem Őt kell győzködnie a jelenlévőknek.  
Ennek ellenére ismerteti az ellenérveket: - Nincs reális esélye az önrész lakossági 
megfinanszírozásának, ami a beruházási költség 15 %-a lenne (250-300 ezer Ft/ingatlan). Egyes 
vélemények szerint a bankok a jelenlegi helyzetükben szüneteltetni fogják az előtakarékossági 
termékeiket, így a lakosság kedvezményes kölcsönre nem igen számíthat.  
- Egyre szegényebbek az emberek, a község egyre inkább elszegényedik. Ilyen körülmények között 
a lakosság nagy része a csatornadíjat, mint új rendszeres kiadást, nem tudná fizetni. 
- Az új önkormányzati törvény szerint önerő nagyságrendű tartós hitelt (~75 millió Ft) nem kaphat 
az önkormányzat. Ezért félő, hogy sikeres pályázat esetén a beruházás befejezése veszélybe 
kerülne. 
 
Faragó Istvánné: Pár éve volt felmérés, úgy emlékszik akkor megfelelő számú érdeklődő volt. 
Nem lehet erre hivatkozni, vagy megismételni? 
 
Pósfai József polgármester: Utoljára 2009-ben nyújtottak be pályázatot e témakörben, ami sajnos 
nem nyert. A felmérés a pályázati kiírás szerint kötelező volt, mert minimum 60 % lakossági 
rákötés volt az elvárás, amit dokumentálni is kellett. 
Ha egyszer már állást foglalt a Testület, nem megy szembe velük, nem kezdeményez 
igényfelmérést. Úgy gondolja, hogy újabb pályázati kiírás megjelenéséig eleve nincs értelme ilyen 
ügyben bolygatni a lakosságot. Csak félreértenék a felmérés lényegét. 
 
Tóth Ferenc: Kérdezi, hogy hol vannak a képviselők? Egy-két kivételtől eltekintve az egész 
választási ciklusban nem találkozik velük. Hogy tudják képviselni akkor a köz érdekét? A 
nagyszámú rokonság megválasztja Őket, leváltani meg nem lehet, ha jár gyűlésre, ha nem. 
 
Pósfai József polgármester: Nem kíván reagálni a kérdésre, mert neki a képviselők a munkáltatói. 
Úgy tudja, hogy az Új önkormányzati törvény ezen a téren is tartalmaz szigorításokat. 
 
Kovács Gyuláné körjegyző: Képviselő-testületi ülés ebben a választási ciklusban még nem maradt 
el határozatképtelenség miatt, pedig havonta tartjuk. Társadalmi megbízatásként látják el a 
képviselői feladataikat, lehet fontos munkahelyi elfoglaltságuk akadt.  
 
Faragó Istvánné: Az UGYE május elsejei rendezvényén szerinte relatíve sokan voltak, illetve 
megjelentek. Nem érti, hogy egy közmeghallgatáson miért ilyen kevesen jelennnek meg? 
Már több mint tíz éve Únyon lakik, de nem emlékszik közösségi rendezvényre. Az idén az UGYE 
jóvoltából elkezdődött valami, amit jónak tart. Tudja, hogy a szervezők ideje is véges, így 
gyakrabban Ők sem tudnak programot szervezni. Sajnos azt tapasztalta, hogy a őslakosok és a 
később idetelepültek között az ellentét ilyenkor is megvan. Találkozott olyan emberekkel, akik 
megjelentek, körül néztek, és „csak ezek vannak itt?” kijelentéssel távoztak. 
 
Pósfai József polgármester: Ami biztos Ő nem tesz különbséget Únyi és Únyi között. Ennek 
ellenére sajnálattal tapasztalja, hogy valóban van ilyen. Úgy gondolja ennek messzire nyúlnak 
vissza a gyökerei. Szerinte a ~30 évvel ezelőtt idetelepülők éltek vissza a helyiek bizalmával és ez 
szülte a ma is meglévő bizalmatlanságot az újtelepesek irányába. Azt is be kell látni, hogy a régi 
Únyiak általánosságban bezárkózott életet élnek. Főleg csak a rokonok előtt nyílik meg az ajtójuk. 
Közülük igazából 30-50 fő az, aki minden programom szívesen részt vesz.  
 
Faragó Istvánné: A szelektív hulladékgyűjtő szigetet sokan illegális szemétlerakónak használják. 
Úgy gondolja el kellene gondolkodni egy új helyszin kijelölésén. 



5 

 
 
 

 

Kérdezi, hogy várható-e kamera rendszer kiépítése? Nem a büntetéssel való nevelés híve, de úgy 
gondolja, hogy visszatartó erő lenne a hulladékgyűjtő sziget bekamerázása. 
 
Pósfai József polgármester: Fontosnak tartaná kamerák felszerelését, de ha kapnak támogatást a 
művelődési ház felújítására az önerő leköti a szabad pénzeszközöket, így ebben a választási 
ciklusban nem sok esélyt lát rá.  
A szelektív hulladékgyűjtő sziget helyének a kialakításakor három helyszín került szóba, úgy 
gondolja, hogy azok közül a jelenlegi a legjobb. Amennyiben van konkrét javaslat, hogy hova 
kerüljön át, akkor a képviselő-testület megtárgyalja. Sajnos a hulladéksziget illegális lerakóként 
való használazta nem csak helyi probléma. Erre igazi megoldást szerinte csak a szelektív háztartási 
hulladékgyűjtés bevezetése jelenthet, ami meg félő, hogy lényeges díjemeléssel fog járni.  
A szolgáltató Saubermacher Kft a szelektív hulladékgyűjtés rendszerének átalakítását tervezi, amely 
szerint a szelektv hulladékgyűjtő sziget megszűntetésre kerülne, közvetlenül a házaktól szállítanák 
el a szelektv hulladékot, az üveg kivégtelével havonta egyszer. 
 
Faragó Istvánné: Mivel a községben van magán-állatorvos megszünt az összevezetéses veszettség 
elleni oltás. Nem érti, hogy a helyi állatorvos miért nem tarthat meghírdetett, összevezetéses oltást? 
Úgy gondolja, hogy ha nem lesz önkormányzatilag szervezve nagyon sok kutya nem kerül 
beoltásra. 
 
Kovács Gyuláné körjegyző: Nincs megszabva az állattartó melyik állatorvossal oltatja be kutyáját, 
választhat ki lesz az állatorvosa. A jogszabályokban le van írva, ha adott településen állatorvosi 
rendelő működik, akkor nem lehet összevezetéses eboltást szervezni, ezért nem adta meg az 
engedélyt a megyei főállatorvos. Jegyzői feladat lett az ebek összeírása, ehhez készül a 
nyomtatvány, amit az ebtartóknak ki kell tölteni. A tájékoztatást és a nyilatkozatot a napokban 
minden házhoz eljuttatjuk. Kéri mindenki töltse ki és juttassa vissza a hivatalba. 
 
Faragó Istvánné: Kérdezi, hogy működik-e, illetve van-e lehetőség közbiztonsági műszeres 
jelzőrendszer használatára a községben? 
 
Pósfai József polgármester: Tudtával a környékben csak jelzőrendszeres házi segítségnyújtás 
működik, kistérségi szinten, 2012. december 31-ig, egészségügyi okokból. Közbiztonsági műszeres 
jelzőrendszerről csak az alföldi tanyavilágban hallott a médián keresztül. Egy ilyen kiépítésébe 
mindenképpen be kell vonni a rendeőrséget is, mert oda kellene, hogy a jelzések befussanak. Így 
viszont már nem egyszerű a megvalósítása. Megkérdezi a körzeti megbízottat, hogy van-e ilyen 
lehetőség a környéken. 
 
Tóth László: Úgy tudja Tinnye Úny felőli oldalán elkerülő utat terveztek, több nyomvonal is 
közszájon forgott. Kérdezi, hogy mikorra várható a megépítése? Úgy gondolja, hogy ha megépülne, 
az sokat segítene Úny közúti közlekedésén is. 
  
Pósfai József polgármester: Jók az információk, valóban volt erről szó, sőt a Pest Megyei Állami 
Közútkezelő Közhasznú Társaság (PEMÁK) 2003-ban az engedélyezési terveket is elkészíttette. 
Több egyeztetés történt az ügyben Budapesten, kettőn Ő is részt vett. Az érintett Pest megyei 
önkormányzatok (Pilis-Jászfalu, Tinnye, Perbál, Tök, Zsámbék) nem tudtak közös álláspontra jutni 
a nyomvonalat illetően ugyanis a községeket elkerülő, a 10-es és az M1-es utat összekötő 
útvonalfejlesztésről volt szó. Úny Község közigazgatási területét csak minimálisan érintette, ezért 
kérte, hogy legközelebb akkor hívják, ha megvan a végleges nyomvonal. Egyébként mindegyik 
szóba került nyomvonalat támogatta Úny. Az utolsó információi szerint a PEMÁK megunta az 
alkudozást és azt mondta, hogy ha az érintett önkormányzatok a kész tervtől teljesen eltérő 
nyomvonalat akarnak, akkor terveztessék meg azt saját költségen. Mivel ez nem történt meg ezért 
az arra szánt pénzt a Pilis-Jászfalu-Tinnye-Perbál-Tök-Zsámbék községeket összekötő állami közút 
(1104 jelű) és az Úny-Tinnye (1106 jelű) állami közút Pest megyei szakaszának a teljes felújítására 
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költötték, ami ugye néhány éve készült el. 
Az Únyt átszelő állami közút (1106 jelű) ügye a megyehatárig külön dolog, mert másik megye 
(KEMÁK) kezelésében van. Ezzel kapcsolatban olyan információi vannak, hogy 10 éven belül nem 
tervezik az út teljes felújítását. Ennek ismeretében a környező települések polgármestereit 
megkereste és közös levélben fordulnak az infrastruktúráért felelős államtitkárhoz segítségért az út 
mihamarabbi felújítása érdekében. 
 
Faragó Istvánné: Kérdezi, hogy tervezi-e az Önkormányzat a saját útjainak a téli 
sikosságmenetsítését? Javasolja, hogy mindenki a saját telke előtt tartsa rendben az utat is, főleg ott, 
ahol nincs járda. 
A Nefelejcs út leágazásánal az út eleje télen nagyon sikos mert a főútról oda folyik be a víz és 
minuszban azonnal odafagy. Nem műszaki szakember, de valahogy meg kellene oldani, hogy ne 
folyjék oda a csapadékvíz. 
 
Pósfai József polgármester: Természetesen az eddig megszokottaknak megfelelően lesz a helyi 
közutakon a síkosság mentesítés. Amikor várható, hogy napközben felolvad, valóban nem szórnak. 
Ennek első sorban anyagi okai vannak. Sajnos a lakosság sem tartja megfelelően rendben a járdáját. 
Gyalogosan elsősorban ott kellene közlekedni nem a közút síkosság mentesítésére várni. Azt tudja, 
hogy az ingatlan előtti járdaszakasz síkosság mentesítése a határos ingatlan tulajdonosának a 
kötelessége. Viszont nem hiszi, hogy ez úttestre is kiterjeszthető. Ismerve a lakosság ilyen irányú 
aktivitását nem biztos, hogy ez a legjobb megoldás, mert becslése szerint maximum az ingatlanok 
felénél takarítanák el a havat. 
A Nefelejcs úti leágazás elejének csapadékvíz elvezetése a talajszint viszonyok és a 
cspadékelvezető árok hiánya miatt nem egyszerű feladat. 
 
Tóth Ferenc: Nem csodálkozik azon, hogy a falu nehezen fogadja be a közelmúltban és az újonnan 
idetelepülteket. Szerinte első sorban Ők tehetnek róla. Nem biztos, hogy szerencsés dolog a saját 
elképzeléseik erőltetése minden áron. Úgy gondolja, hogy ha valaki bekerül egy új közösségbe 
először neki kell megpróbálni alkalmazkodni. Példaként említi, hogy a szomszédja még a 
köszönését sem fogadja évek óta. Így nem lehet jó szomszédság.  
 
Az ülésen több kérdés, hozzászólás, javaslat nem hangzott el. A polgármester megköszönte a 
megjelenést, majd az ülést 19 óra 30 perckor bezárta.  
 

K.m.f. 
 
 
 
 
 

Pósfai József s.k      Kovács Gyuláné s.k. 
  polgármester           körjegyző 

 
 
 
 

 
 
 
 
 


